James - Pearls for Wise Living Session 2
The Importance of Receiving the Word (James 1:19-21)

聽信天主聖言的重要（雅各伯1:19-21）
1. The path to spiritual maturity continues along the lines of James' wise advice in verses 19-21. Read these verses carefully and record the things James says to do. What does each thing mean to you?

1. 在19-21節中雅各伯提供了明智的建議,為成熟的靈命闢出蹊徑。仔細閱讀這些章節，把雅各伯訓示我們把需做的事情記錄下來。每一件事情對你來說有著什麼意思？
	Thing James says to do
	What they mean to me .

	
	


2 Being quick to hear, slow to speak, and slow to anger reflects advice given in other parts of Scripture (see for example Proverbs 29:11, 22 and Sirach 5:11-12).
"敏於聽教，遲於發言，遲於動怒"在其他經文都有給予同樣的意見。(請看箴言 29:11, 22 及德訓篇5:13-14)
a. What reason does James add for why this is important? Can you explain?

a. 雅各伯用什麼理由來強調它的重要性？你可以解釋一下嗎﹖
b. In what ways have you experienced being quick to hear and slow to speak as antidotes to anger? 
b. 在那方面你曾嘗試用“敏於聽教，遲於發言”這訓示來抵消怒氣呢？
3. a. James says to receive the implanted word with "meekness." How is this attitude opposed to the quick speech and thoughtless anger mentioned previously?

3. a. 雅各伯叫我們以柔順之心，接受那栽種在我們心裡，而又能救我們靈魂的聖言。這態度怎樣與不經思考，衝口而出的憤怒成了反比﹖
b. How does that attitude enable us to better receive the implanted word?

b.  這態度怎樣幫助我們更有效地接受聖言﹖
c. Think about it: What is the problem with not being meek in response to God's word? What are the eventual consequences to one's heart and soul? (For example, think of the way Pharaoh received the word of God he heard from Moses in Exodus 7-10.)

c.  請思考﹕如果不用柔順之心來接受聖言，將會產生什麽問題？這對我們的心靈有甚麼後果﹖(例子﹕請回想到出7-10章﹐法郎怎樣從梅瑟接收天主的聖言。)
The Importance of Doing the Word (James 1:22-25)

實行聖言的重要性 (雅1﹕22-25)

4. James admonishes his reader to go beyond simply hearing to do the word; to obey. What does he mean by saying that when you are a "hearer" only, you deceive yourself? See also Catechism No. 546.

4.  雅各伯叫我們不要只聆聽，而要聽從天主﹐並按聖言來行事。為甚麼他說若你只聽，等於自己欺騙自己﹖請看天主教教理546。
5. Explain James' use of the image of a mirror to illustrate his point.

5.  請解釋雅各伯為何用鏡子的影像來說明這一點。
6. How does Jesus' parable in Matthew 21:28-32 add to your understanding of this teaching?

6.  耶穌在瑪21:28-32裡的比喻又怎能讓你更加明白這一點﹖
7.  "Looking into the law of liberty" is a good way to perform an examination of conscience before receiving the sacrament of Reconciliation. Have you found a helpful way to do this that you can share with the group?

7.  “細察賜予自由的完美法律”是我們在參與修和聖事前自我反省的好方法。如果你曾經這樣做過﹐而又幫助到你﹐請與小組分享。
Pure Religion Defined (James 1:26-27)

純正無瑕的虔誠 (雅1﹕26-27)
8. According to James, not just the mind but the whole person is involved in pure religion. What three criteria for pure religion are given in verses 26-27?

8.  如雅各伯所講﹐純正無瑕的虔誠不至于我們的心﹐而涉及我們整個人。第26-27節中提及到純正無瑕的虔誠的那三項條件是什麼？
9. James will address the importance of the tongue later in his letter. Visiting "orphans and widows in their affliction" is just one example of corporal works of mercy. Read Catechism No. 2447 Why does it say these things are pleasing to God?

9.  雅各伯會在往後的章節提出舌頭的重要性。“看顧患難中的孤兒和寡婦”是愛德行為的一種。請看天主教教理2447。為何這些行為悅樂天主﹖
10. Now read Catechism No. 788. How does James' teaching help us to complete Christ's ministry?

10. 現在請看天主教教理788。雅各伯的教訓怎樣幫助我們滿全耶穌的使命？
11. What does it mean to keep "unstained from the world"?

11. “保持自己不受世俗的玷污”是甚麼意思﹖
12. The perseverance James called or at the start of chapter 1 is necessary if one is to properly receive the word of God and be a doer of it. What encouragement is offered in Hebrews 12:1-3?

12. 聽信並實行天主的聖言是需要毅力。希12:1-3給我們甚麼鼓勵﹖
